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PROTOKÓŁ nr 39/2017 

XXXIX SESJI RADY POWIATU OBORNICKIEGO 

 

XXXIX sesja Rady Powiatu Obornickiego odbyła się w dniu 28 listopada 2017 roku  
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Obornikach, ul. 11 Listopada 2a,  
64-600 Oborniki. Obrady rozpoczęto o godz.16:05, a zakończono o godz. 18.55. 

Na ogólną liczbę 17 radnych, w sesji wzięło udział 16 radnych. Na obrady 
spóźnił się radny Kwiryn Naparty. W obradach nie wziął udziału radny Paweł 
Wardęga.  
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Powiatu. 
4. Informacje o pracy Zarządu i wykonaniu uchwał Rady Powiatu Obornickiego 

(druk nr 317).  
5. Informacje Przewodniczących Komisji o pracach Komisji Rady. 
6. Pytania przedstawicieli gmin do Zarządu, Rady Powiatu, kierowników jednostek 

oraz zapytania radnych i kierowników jednostek do przedstawicieli gmin. 
Pytania do radnych Sejmiku i Posłów. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok  
(druk nr 318). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Obornickiego na lata 2017-2032 (druk nr 319). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Oborniki 
(druk nr 320). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/43/15 Rady Powiatu 
Obornickiego  z dnia 30 kwietnia 2015r. w sprawie określenia zasad udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie , restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków (druk 321). 

11. Przedłożenie budżetu na rok 2018 (druk 322). 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI /173 / 17  Rady Powiatu 

Obornickiego z dnia 30 marca  2017 roku w sprawie określenia zadań  
i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2017 roku (druk 323). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Powiatu Obornickiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2018 rok (druk 324). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  
i parkowanie pojazdów w roku 2018 (druk 325). 

15. Informacja o programie naprawczym SP ZOZ w Obornikach. Przyjęcie wniosku 
o zwołanie sesji na powyższy temat w dniu 14 grudnia 2017 roku 
(druk 326). 

16. Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje.  
17. Wolne głosy, wnioski, oświadczenia oraz zapytania.  
18. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady.  
19. Zamknięcie XXXIX Sesji Rady Powiatu Obornickiego.  
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz, otwierając XXXIX sesję V kadencji 
Rady Powiatu Obornickiego powitał  radnych, zaproszonych gości i pozostałych 
przybyłych na obrady. 

 

(Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu). 

Przewodniczący stwierdził, że na chwilę obecną na ogólną liczbę 17 radnych, 
w tym momencie w sesji bierze udział 15 radnych, co stanowi spełnienie wymogu 
art.13 ust.1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym i Rada 
Powiatu Obornickiego jest władna do prowadzenia obrad i podejmowania 
prawomocnych uchwał. Poinformował, że przebieg sesji jest nagrywany, a protokół 
sesji sporządza Edyta Kamińska. Zgodnie z § 48 ust. 4 Regulaminu Rady, do 
przeliczenia głosów w głosowaniach w trakcie sesji, wyznaczył 
Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Netera. 
 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad.  
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował, że porządek obrad 
radni otrzymali w zaproszeniach. Następnie zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi lub 
chciałby wprowadzić zmiany do porządku obrad.  

W związku z brakiem głosów, Przewodniczący Rady zamknął ten punkt 
porządku obrad. 
 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Powiatu.  

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz zakomunikował, że protokół 
odzwierciedla przebieg XXXVIII sesji Rady Powiatu. Następnie zapytał, czy ktoś  
z radnych ma uwagi do treści protokołu.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie protokołu 
z XXXVIII sesji Rady Powiatu. 
 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, jednogłośnie 
przyjęła protokół Nr 38/2017 z XXXVIII sesji Rady Powiatu Obornickiego 
odbytej w  dniu 26 października 2017 roku.   
 

 

Ad.4. Informacja o pracy Zarządu i wykonaniu uchwał Rady (Druk nr 317). 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował, że pisemną 
informację o pracy Zarządu i wykonaniu uchwał Rady radni otrzymali w druku nr 317. 
Następnie Przewodniczący zwrócił się do Starosty z zapytaniem, czy chce uzupełnić 
informację oraz do radnych, czy mają pytania lub uwagi do treści zawartych w tym 
dokumencie. 

W związku z brakiem pytań do zarządu, Przewodniczący Rady zamknął ten 
punkt porządku obrad. 

 

 

Ad.5. Informacje przewodniczących komisji o pracach komisji Rady. 
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Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz zwrócił się do przewodniczących 
poszczególnych Komisji Rady, o przedstawienie krótkich sprawozdań z prac komisji  
w okresie pomiędzy poprzednią, a obecną sesją Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Andrzej Okpisz poinformował, że komisja 
obradowała w dniu 24 listopada br. W planie rocznym komisja miała zaplanowane 
prace nad budżetem na rok 2018, analizę zadłużenia powiatu oraz sprawy bieżące, 
czyli zaopiniowanie  projektów uchwał, które będą procedowane na dzisiejszej sesji. 
Prace nad budżetem na 2018 rok oraz analizę zadłużenia powiatu przedstawiła pani 
skarbnik, która przedstawiła także projekty uchwał. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
wszystkie projekty uchwał na dzisiejsza sesję.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej Krzysztof Ostrowski poinformował 
radnych, że komisja obradowała w dniu 27 listopada br. Podczas posiedzenia 
komisja zrealizowała zaległy punkt z miesiąca października, tj. turystyka i promocja 
powiatu obornickiego, gdzie na pytania odpowiadała w zastępstwie naczelnika 
Michała Cieciory, inspektor Edyta Kamińska. W następnym punkcie przedstawiciel 
firmy Inea przedstawił aspekty szerokopasmowego internetu. Członkowie komisji 
zadali szereg pytań, na które firma odpowie w najbliższym czasie. Będzie to 
wykładnikiem do tego, jak odnieść się do opłat związanych z instalacją. Następnie 
komisja zajęła się przedłożonym budżetem powiatu na 2018 rok. Każdy z członków 
komisji zapoznał się z tematyką budżetu i w dniu 5 grudnia, na kolejnym posiedzeniu 
będą mogli wnieść poprawki do projektu budżetu.  

Przewodniczący Komisji Społecznej Robert Zimny poinformował radnych, że 
komisja obradowała w dniu 22 listopada br. W punkcie 1. Pani Agnieszka Majchrzak 
przedstawiła zmiany finansowe w PFRON. W punkcie 2. dyrektor SP ZOZ 
Małgorzata Ludzkowska przedstawiła sprawozdanie finansowe szpitala za III kwartał. 
W ostatnim punkcie naczelnik Paweł Drewicz omówił program współpracy pożytku 
publicznego na 2018 rok. Jako przewodniczący komisji Robert Zimny w tym samym 
dniu brał udział w spotkaniu roboczym w sprawie obchodów Powstania 
Wielkopolskiego z udziałem naczelników :Michała Cieciory, Pawła Drewicza oraz 
wicestarosty Andrzeja Okpisza. W tym samym temacie przewodniczący komisji odbył 
też spotkanie z dyrektor biblioteki panią Eichler. Ustalono, że posiedzenie komisji 
dotyczące roku jubileuszowego odbędzie się 20 grudnia, zaproszenia trafią do 
członków komisji, osób z poszczególnych gmin, a także do Klubu PSL-u. 
Przewodniczący Komisji Robert Zimny uczestniczy też w święcie patrona w LO  
w Obornikach.  

W imieniu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wiceprzewodniczący Mariusz 
Drewicz poinformował Radę, że komisja obradowała w dniu 22 listopada br.,  
a posiedzenie związane było z odbiorem drogi powiatowej nr 2019P Ludomy- 
Ryczywół. Komisja dokonała ustaleń końcowych związanych z przebudową tej drogi, 
które następnie odczytał (treść w protokole z posiedzenia komisji). 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz zapytał, czy ktoś z radnych ma 
pytania do przewodniczących komisji.  

Głos zabrał radny Kazimierz Zieliński, który zapytał, kto wyceniał niewykonane 
 i dodatkowe roboty, że wyszło 12.000 zł.  

Dyrektor ZDP Bogdan Jeran wyjaśnił, że wycena została wykonana na 
podstawie kosztorysu ofertowego złożonego przez wykonawcę.  

Radny Andrzej Ilski powiedział, że jako członek komisji rewizyjnej 
przeanalizował fakturę na dodatkowe roboty i ma w związku z tym pewien niedosyt. 
Analizując całość postępowania, radny doszedł do wniosku, że droga została 
skrócona o 23 metry, a mimo to wykonawca obciążył powiat za te niewykonane  
23 metry kwotą 14.823 zł. Zdaniem radnego te dodatkowe roboty powinny być 
zapłacone ale za 160 metrów. Dodał też, że na fakturze opis jest nieczytelny. 
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Przypomniał także o inwestycji w Lulinie, którą analizowała komisja rewizyjna, czego 
do dziś nie dokończyła, gdzie wyszło 350 zł za metr położenia nawierzchni, a w tej 
inwestycji tylko 50 zł, co jest zgodne z przyjętymi wszędzie porównywalnymi 
kosztami.  

Radny Kazimierz Zieliński zapytał, czy Komisja Gospodarcza zapoznała się  
z wnioskami do budżetu na 2018 rok w zakresie drogownictwa. Jeśli tak, radny 
chciałby wiedzieć jakie jest stanowisko, i które wnioski przepadły już w pierwszym 
czytaniu.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ostrowski wyjaśnił, że komisja 
nie zapoznawała się z wnioskami, gdyż zrobi to 5 grudnia.   

Radny Kazimierz Zieliński dodał, że myślał, iż komisja wnioski przeanalizowała, 
gdyż dostał odpowiedź, że jego wniosek jest negatywnie przyjęty (rozpatrzony) do 
realizacji na 2018 rok.  

Przewodniczący Komisji Krzysztof Ostrowski zauważył, że tą odpowiedź radny 
powinien otrzymać po komisji budżetowej, a to jest zbyt wczesne. 

W związku z brakiem dalszych pytań  Przewodniczący Rady zamknął ten punkt 
porządku obrad.   
 
Ad.6. Pytania przedstawicieli gmin do Zarządu, Rady Powiatu  
i kierowników jednostek oraz zapytania radnych i kierowników jednostek do 
przedstawicieli gmin. Pytania do radnych Sejmiku i Posłów. 
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 
zabrać głos w tym punkcie porządku obrad.  

Wywiązała się dyskusja pomiędzy radnym Andrzejem Ilskim,  
a Przewodniczącym Rady dotyczącym możliwości zadawania pytań zarządowi,  
w tym punkcie porządku obrad. Przewodniczącym Rady wyjaśnił, że można zadać te 
pytania w punkcie „ Wolne głosy, wnioski, oświadczenia oraz zapytania”.  

Głos zabrał radny Andrzej Ilski, który zwrócił się do komendanta straży 
pożarnej, mówiąc, że straż wykonuje wiele zadań, nie tylko gaszenie pożarów ale też 
inne zadania wypadkowe czy usuwanie konarów drzewa. Radny zapytał, jakie trzeba 
podjąć czynności aby przyjechała straż z wysięgnikiem i usunęła suchą gałąź. 
Następnie opisał zdarzenie, które miało miejsce 10 listopada, kiedy straż przyjechała 
do wsi radnego i usunęła jedną suchą gałąź, a nie wycięła kolejnych dwóch 
wskazanych przez radnego, twierdząc, że nie może tego zrobić. Radny dodał, że jest 
wdzięczny za to, co straż zrobiła, ale jeżeli osoba decyzyjna wysyła pojazd, to straż 
mogłaby kompleksowo zrobić więcej, w porozumieniu np. z sołtysem. 

Komendant PSP Sławomir Zdrenka wyjaśnił, że zgłaszający informuje o tym, że 
jest jakieś zagrożenie, w tym przypadku była to gałąź. Dyżurny może opierać się 
tylko na słowach zgłaszającego, uzyskując informacje aby zadysponować 
odpowiedni sprzęt. Na miejscu kierujący działaniami ratowniczymi ustala, czy 
faktycznie to zgłoszenie stanowi zagrożenie. Jeżeli ta konkretna gałąź stanowiła 
zagrożenie, to jest usuwana i nie ma możliwości, żeby przy okazji realizować inne, 
dodatkowe czynności, bo byłoby to niezgodne z działaniami straży, której zadaniem 
jest usunięcie konkretnego zagrożenia.  

Radny Andrzej Ilski dodał, że drzewo jest własnością gminy, więc co  
z pozostałością w postaci gałązek, które leżą.  

Komendant PSP Sławomir Zdrenka odpowiedział, że straż stara się informować 
właściciela czy zarządcę drogi, że jakieś resztki pozostają ale straż nie jest od tego, 
żeby je utylizować. Gałęzie usuwane są w takie miejsce, aby nie stwarzały 
dodatkowego zagrożenia dla osób przemieszczających się lub pojazdów.  Zadaniem 
właściciela terenu, na którym drzewo się znajdowało, jest usunięcie ewentualnych 
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resztek. Dodał, że jeżeli wycinane jest nadłamane drzewo, to straż jest zobowiązana 
zrobić zdjęcie i poinformować konkretny urząd gminy o usunięciu drzewa.  

Głos zabrał radny Krzysztof Ostrowski, który zapytał, czy 4 samochody 
policyjne znajdują się już na terenie powiatu. 

Komendant KPP w Obornikach Wojciech Spychała powiedział, że te  
4 pojazdy były współsponsorowane przez samorządy gmin i powiat. Oznakowany 
samochód, prawdopodobnie opel astra trafi do Obornik w połowie grudnia, natomiast 
pozostałe 3 pojazdy będą trochę później i będą to prawdopodobnie ople mokka x. 
Wyjaśnił też krótko zasady składania zamówienia przez komendy wojewódzkie  
i dostarczenia pojazdów. Dodał również, że spodziewa się dodatkowych pojazdów  
z budżetu państwa.  

Radny Kazimierz Zieliński zapytał sekretarza o rozstrzygnięcie przetargu na 
dokończenie oraz dyrektor szpitala o wniosek na sprzęt, czy są możliwości 
odwoławcze. 

Sekretarz Piotr Sitek wyjaśnił, że nie wpłynęła żadna oferta.  
Dyrektor Małgorzata Ludzkowska powiedziała, że wszystkie szpitale, które 

miały 30 punktów, miały otrzymać pieniądze z funduszy europejskich. Niestety, 
zmieniono klasyfikację oraz punktację i wszystkie szpitale marszałkowskie, które 
osiągnęły 32 punkty, dostaną pieniądze, podobnie jak dwa szpitale powiatowe na 
prawach spółki, czyli Puszczykowo i Chodzież. Dyrektor dodała, że skorzystała  
z możliwości złożenia protestu. Ponieważ komisja wyceniając punktację, przy jednym 
z punktów, a mianowicie bloku operacyjnym, dała 0 punktów, traktując, że 
świadczone usługi na bloku operacyjnym na sali ortopedycznej, wykonywane są 
tylko na rynek lokalny, co jest nieprawdą. Powiedziała, że teraz trzeba cierpliwie 
czekać na rozstrzygnięcie protestu.  
           W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący Rady zamknął ten 

punkt porządku obrad. 

 
Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok 
(druk 318). 
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował radnych, że projekt 
uchwały otrzymali w druku 318, a następnie poprosił Skarbnika Powiatu Panią 
Joannę Konieczną o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Joanna Konieczna przedstawiła projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. Dochody budżetu powiatu zostały zmniejszone  
o kwotę 343.155 zł i wynoszą po zmianie 52.430.741,01 zł. Wydatki budżetu Powiatu 
zostały zmniejszone o kwotę 343.155 zł i po dokonaniu zmian zamkną się w kwocie 
62.338.889,01 zł. W dalszej części swojego wystąpienia pani Skarbnik omówiła  
i uzasadniła poszczególne pozycje budżetu, w których zaproponowano zmiany. 
Przedstawiła także zmiany w wydatkach majątkowych oraz w przychodach  
i rozchodach budżetu powiatu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania lub uwagi do 
przedstawionych zmian w budżecie lub treści projektu uchwały.  
 Radny Andrzej Ilski zapytał o 331.000 zł, o które wojewoda zmniejszył dotację 
na budowę budynku warsztatowo- garażowego w PSP. Radny zapytał, czy ta 
inwestycja jest zakończona i z tego tytułu została zmniejszona ta dotacja. Kolejne 
pytanie radnego dotyczyło zakupu radiotelefonu przenośnego wraz z zapasowymi 
bateriami za 7.000 zł. Radny pytał, komu jest potrzebny ten telefon i czy ten zakup 
jest potrzebny i wymagany. 
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 Komendant PSP Sławomir Zdrenka wyjaśnił, że dwukrotnie ogłaszany był 
przetarg i  nie wpłynęła żadna oferta, w związku z tym komendant wojewódzki 
wystąpił do wojewody o przesunięcie tych środków na inwestycje realizowane  
w innych powiatach.  
 Skarbnik Joanna Konieczna wyjaśniła, że wniosek o zakup radiotelefonu 
przenośnego złożyła naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zdrowia, której 
podlega m.in. zarządzanie kryzysowe. Sprzęt ten jest potrzebny do właściwej pracy 
stanowiska do spraw zarządzania kryzysowego.  
 Radny Kazimierz Zieliński zapytał komendanta PSP, czy ten remont będzie 
realizowany w przyszłym roku.  
 Komendant Sławomir Zdrenka potwierdził, że ma już zapewnione 
finansowanie na przyszły rok i jest to w tym momencie o wiele większa kwota. 
Przetarg ma być ogłoszony na przełomie lutego i marca.  
 Radny Andrzej Ilski powiedział, że nie jest usatysfakcjonowany odpowiedzią 
pani skarbnik w sprawie radiotelefonu. Zapytał, skąd się wzięła ta cena, czy nastąpiło 
rozeznanie rynku oraz czy wpłynęły oferty i czy nie ma tańszych telefonów.  
 Skarbnik Joanna Konieczna powiedziała, że żeby wprowadzić tą kwotę, 
wydział, a szczególnie osoba, która zajmuje się zarządzaniem kryzysowym, musiała 
dokonać rozeznania rynku. To nie jest zwykły telefon, tylko radiotelefon, czyli 
urządzenie niezbędne do właściwego wypełniania obowiązków na tym stanowisku. 
Dodała, że jeśli nie byłoby potrzeby, nie byłoby wniosku o zakup tego urządzenia. 
 Radny Andrzej Ilski poprosił, aby pani skarbnik podała przykład, że to 
urządzenie jest potrzebne. 

Skarbnik Joanna Konieczna wyjaśniła, że wyjątkowo nie ma dziś na sesji pani 
naczelnik, a w urzędzie o tej godzinie nie ma już osoby zajmującej się zarządzaniem 
kryzysowym. 

Przewodniczący Rady dodał, że są przepisy, które mówią, w co powinno być 
wyposażone biuro zarządzania kryzysowego. 

W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący Rady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
 

 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, 14 głosami 
„za” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XXXIX/212/17 Rady 
Powiatu Obornickiego z dnia 28 listopada 2017 roku, w sprawie zmiany  
w uchwale budżetowej na 2017 rok.   
 

(Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Obornickiego na lata 2017-2032 (druk 319). 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował radnych, że projekt 

uchwały otrzymali w druku 319, a następnie poprosił Skarbnika Powiatu Panią 

Joannę Konieczną o przedstawienie projektu uchwały i wyjaśnienie zmian. 

Skarbnik Joanna Konieczna wyjaśniła szczegółowo na czym polegają zmiany  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania lub uwagi do 
projektu uchwały.  

 W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 
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Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, 14 głosami 
„za” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XXXIX/213/17 Rady 
Powiatu Obornickiego z dnia 28 listopada 2017 roku, w sprawie zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Obornickiego na lata 2017-2032. 
 

 (Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
 

 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Oborniki (druk nr 320). 
 
  

        Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz  poinformował, że projekt uchwały 

radni otrzymali w druku 320, a następnie poprosił panią skarbnik o przedstawienie 

projektu uchwały. 

        Skarbnik Joanna Konieczna przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Dodała, że pomoc dotyczy pogorzelców z miejscowości Urbanie, którzy  

w październikowym pożarze utracili cały dobytek. 

        Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 

      W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
 
 
Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr XXXIX/214/17 Rady Powiatu Obornickiego z dnia  
28 listopada 2017 roku, w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Oborniki. 

 (Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/43/15 Rady Powiatu 
Obornickiego  z dnia 30 kwietnia 2015r. w sprawie określenia zasad udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie , restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków (druk nr 321). 

        Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował, że projekt uchwały 

radni otrzymali w druku 321, a następnie poprosił panią skarbnik o przedstawienie 

projektu uchwały.   

 Skarbnik Joanna Konieczna przedstawiła projekt uchwały oraz naniesione 

zmiany wraz z uzasadnieniem.  

Radny Kazimierz Zieliński zaproponował poprawkę dotyczącą zmiany terminu 

składania wniosków. Radny zaproponował aby wnioski o dofinansowanie można było 

składać do dnia 15 grudnia. 
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Radny Robert Zimny zawnioskował o utrzymanie dotychczasowego terminu, 

gdyż prace przy budynkach zabytkowych są na tyle skomplikowane, że wszelkie 

uzgodnienia robi się z dużym wyprzedzeniem. W związku z tym nie widzi powodu do 

zmiany. 

Radna Zofia Kotecka poparła zdanie radnego Roberta Zimnego. Dodała, że 

aby decyzja mogła zapaść jeszcze w roku budżetowym, żeby na następny rok 

skierować właściwe środki, właściwa data jest data wrześniowa. Można by 

przesunąć o 2 tygodnie, czyli do 30 września.  

Radny Kazimierz Zieliński powiedział, że Urząd Marszałkowski przyjmuje 

wnioski do 21 marca na dany rok i je rozpatruje. Przypomniał, że komitet złożył około 

20 wniosków o dofinansowanie i wie , co to znaczy zdążyć z wnioskiem. Nie widzi 

przeszkód żeby wniosków nie można było składać do końca roku. Wtedy zarząd 

miałby czas w styczniu wnioski rozpatrzyć, bo i tak w budżecie nie będzie ta suma 

zwiększona do kosztów tych wniosków.  

Radny Krzysztof Ostrowski stwierdził, że nie jest tajemnicą, iż w zarządzie od 

kilku miesięcy o tym mówi i przychyla się do tego, co mówi radny Zieliński. Dodał, że 

wszyscy radni powinni dogadać się w kwestii terminu przedłużenia. 

Sekretarz Piotr Sitek odpowiadając radnemu Kazimierzowi Zielińskiemu 

wyjaśnił, że kwota, jaką powiat przeznacza na zabytki jest uzależniona od ilości 

wniosków i możliwości powiatu, dlatego przed pracami nad budżetem na rok 

następny, trzeba znać kwotę o jaką wnioskodawcy będą się ubiegać. 

Radny Andrzej Ilski ustosunkował się do wypowiedzi sekretarza, że powiat 

obornicki nie jest bogatym powiatem. Dodał, że radny Zieliński ma rację jako praktyk, 

a do praktyki powinniśmy się przychylać.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że też występował z wnioskiem, gdzie 

wszystko robił z rocznym wyprzedzeniem i wszystko można zaplanować.   

Radny Kazimierz Zieliński zauważył, że co innego, gdy wniosek składa 

samorząd, a co innego, jeśli robi to komitet społeczny i remontuje np.  kościół 

katolicki. Wyjaśnił też zasady odzyskania vat- u i koszty udziału własnego.  

Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie 3 wnioski dotyczące terminu 

składania wniosków: do 15 grudnia, bez zmian oraz do 30 września. 

Radny Krzysztof Ostrowski powiedział, że nie rozumie zachowania niektórych 

radnych i poprosił o 5 minut przerwy.  

 

(O godz. 17.20 Przewodniczący Rady ogłosił 5- minutowa przerwę. Obrady 

wznowiono o godz. 17.25) 

Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie wniosek radnego Kazimierza 

Zielińskiego aby termin składania wniosków przesunąć do 15 grudnia. 

 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, 5 głosami „za”, 

przy 9 glosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” nie przyjęła wniosku 

złożonego przez radnego Kazimierza Zielińskiego. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie wniosek radnego Roberta 

Zimnego, żeby termin pozostał bez zmian, czyli do 15 września. 
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Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, 2 głosami „za”, 

przy 9 glosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymującym się” nie przyjęła 

wniosku złożonego przez radnego Roberta Zimnego. 

(1 radny nie głosował) 

 

Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie wniosek radnej Zofii Koteckiej 

aby termin przesunąć do 30 września. 

 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, 8 głosami „za”, 

przy 5 glosach „przeciw” i   2 głosach „wstrzymującym się” przyjęła wniosek 

złożony przez radną Zofie Kotecką.   

 

Przewodniczący Rady zakomunikował, że w uchwale, którą przedstawiła pani 

skarbnik, wprowadza się dodatkowy punkt. 

Skarbnik Joanna Konieczna oświadczyła, że § 3 ust. 3 otrzymuje brzmienie 

„Wniosek o udzielenie dotacji kieruje się do Zarządu Powiatu Obornickiego  

w terminie do dnia 30 września poprzedzającego rok budżetowy, z którego dana 

dotacja będzie finansowana, z zastrzeżeniem § 4 ust. 1.”  

Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie projekt uchwały ze zmianą, 

która została wprowadzona.  

 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 14 radnych, 8 głosami „za”, 

przy 4 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę  

Nr XXXIX/215/17 Rady Powiatu Obornickiego z dnia 28 listopada 2017 roku,  

w sprawie zmiany uchwały Nr VII/43/15 Rady Powiatu Obornickiego  z dnia 30 

kwietnia 2015 r. w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. 

 

(1 radny nie głosował) 

 (Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
  

 
Ad.11. Przedłożenie budżetu na rok 2018 (druk nr 322). 
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował radnych, że projekt 
uchwały otrzymali w druku 322, a następnie poprosił Skarbnika Powiatu Panią 
Joannę Konieczną o krótkie omówienie. 

Skarbnik Joanna Konieczna przedstawiła projekt budżetu powiatu na 2018 
rok, który po stronie dochodów zamyka się kwotą 50.928.601.06 zł. Wydatki budżetu 
powiatu zaplanowano na kwotę 50.206.937,06. W dalszej części swojego 
wystąpienia pani Skarbnik omówiła i uzasadniła poszczególne pozycje budżetu 
powiatu. 
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W trakcie przedstawiania tego punktu porządku obrad, o godz. 17.40 do sali 
wszedł radny Kwiryn Naparty. Radnych obecnych- 16.  

 
Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz powiedział, że zgodnie z uchwałą, 

która mówi o pracach nad budżetem oraz harmonogramem, radni przystąpią do prac 
w komisjach, a sesja budżetowa planowana jest na 28 grudnia br. Następnie  
Przewodniczący Rady zamknął ten punkt porządku obrad.  

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI /173 / 17  Rady 
Powiatu Obornickiego z dnia 30 marca  2017 roku w sprawie określenia zadań  
i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2017 roku (druk 323). 

  
Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował radnych, że projekt 

uchwały otrzymali w druku 323, a następnie poprosił Panią dyrektor PCPR  
o wyjaśnienia i odpowiedzi na ewentualne pytania.  

Pełniąca obowiązku dyrektora PCPR Agnieszka Majchrzak  przedstawiła 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wyjaśniła, że została zmieniona kwota 
przekazana powiatowi obornickiemu przez PFRON, a zmiana ta wynika z błędnych 
danych, które wpłynęły do zarządu PFRON-u z GUS-u.  

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 

 

 (Podczas omawiania tego punktu, o godz. 18.25 salę obrad opuścił radny Mariusz 
Drewicz. Radnych obecnych w sali- 15 ). 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 16 radnych, jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr XXXIX/216/17 Rady Powiatu Obornickiego z dnia  
28 listopada 2017 roku, w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI /173 / 17  Rady 
Powiatu Obornickiego z dnia 30 marca  2017 roku w sprawie określenia zadań  
i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2017 roku. 
 
 
(Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Powiatu 
Obornickiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok (druk 324). 

 Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował radnych, że projekt 
uchwały otrzymali w druku 324, a następnie poprosił naczelnika Pawła Drewicza  
uzupełnienie i odpowiedź na ewentualne pytania radnych. 

Naczelnik Paweł Drewicz uzupełnił krótko przedstawioną informację 
omawiając priorytetowe obszary współpracy powiatu z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2018 
roku.  
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Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania lub uwagi do 
projektu uchwały.  

Radny Kazimierz Zieliński zapytał, jak odbywa się wyłonienie kancelarii przy 

nieodpłatnej pomocy prawnej.  

Naczelnik Paweł Drewicz wyjaśnił, że nie odpowie na to pytanie, gdyż 
przedstawia jedynie cały program współpracy, natomiast za realizację 
poszczególnych obszarów odpowiadają poszczególne wydziały.  

Wicestarosta Andrzej Okpisz odpowiedział, że w powiecie są 3 punkty 
nieodpłatnej pomocy prawnej- w Obornikach, Ryczywole i Rogoźnie. Punkt  
w Obornikach jest obsługiwany przez Radę Adwokacką i Radę Radców Prawnych, 
które delegują swoich przedstawicieli. Natomiast w Rogoźnie i Ryczywole jest 
rozpisany konkurs.  

Radny Kazimierz Zieliński zapytał, gdzie była umieszczona informacja  
o ogłoszonym konkursie, czy było to na stronie internetowej powiatu. 

Wicestarosta Andrzej Okpisz potwierdził, że tak. 
W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 
 

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr XXXIX/217/17 Rady Powiatu Obornickiego z dnia  
28 listopada 2017 roku, w sprawie w sprawie Programu współpracy Powiatu 
Obornickiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 
 
(1 radny wyszedł z sali) 

 (Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  
i parkowanie pojazdów w roku 2018 (druk 325). 

  
Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował radnych, że projekt 

uchwały otrzymali w druku 325, a następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania 

lub uwagi do projektu uchwały. 

Radny Andrzej Ilski zapytał z czego wynikają podane stawki i dlaczego tak 

drogo został wyceniony rower. 

Wicestarosta Andrzej Okpisz wyjaśnił, że stawki w projekcie uchwały są 

stawkami, które zostały umieszczone w obwieszczeniu Ministra Rozwoju i Finansów. 

Są ogłaszane co roku i są to stawki maksymalne.  

Kontynuując, radny Andrzej Ilski zapytał ile było takich zdarzeń, jeśli chodzi  

o rowery i jakie z tego tytułu były przychody.  

Wicestarosta Andrzej Okpisz powiedział, że raczej nie ma takich zdarzeń.  

W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący Rady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 

 
Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 16 radnych, jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr XXXIX218/17 Rady Powiatu Obornickiego z dnia  
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28 listopada 2017 roku, w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  
i parkowanie pojazdów w roku 2018. 
 
 (Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 Ad. 15. Informacja o programie naprawczym SP ZOZ w Obornikach. Przyjęcie 
wniosku o zwołanie sesji na powyższy temat w dniu 14 grudnia 2017 roku 
(druk 326). 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz przypomniał, że 20 czerwca br. 
podjęta została uchwała o zobowiązaniu dyrektora SP ZOZ do opracowania 
programu naprawczego. Program ten został opracowany zgodnie z terminem  
i przedstawiony radzie. Rada Społeczna SP ZOZ go nie zaopiniowała, ponieważ 
stwierdziła, że było tam wiele nieaktualnych danych, w związki z tym radni nie 
debatowali nad tym programem, w celu ewentualnego zatwierdzenia. Rada 
Społeczna zajmie się programem 5 grudnia. Przewodniczący Rady dodał, że 
zgłoszono do programu dodatkowe poprawki i zaproponował aby 14 grudnia odbyła 
się dodatkowa sesja poświęcona szpitalowi i programowi naprawczemu.  

Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym aby poprzeć ten wniosek.  
  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych, 13 głosami 
„za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” przyjęła wniosek aby w dniu  
14 grudnia o godz. 16.00 odbyła się sesja poświęcona sprawo szpitala,  
a w szczególności programu naprawczego.  
  
Starosta Adam Olejnik poinformował radnych, że ze względu na wyniki ekonomiczne 
szpitala, które kuleją, zarząd zlecił w październiku wykonanie audytu, którego celem 
było uzyskanie pewności, że w szpitalu jest prowadzona właściwa ewidencja 
księgowa, zgodnie z wymogami prawa. Ustalony rachunek kosztów jest zgodny  
z obowiązującymi przepisami i standardami, ewidencja księgowa rachunku kosztów 
zapewnia wymagany zakres informacji dla celów kontroli zarządczej organu 
założycielskiego. Starosta dodał, że audyt jest zakończony i zostanie on rozesłany 
radnym.  
 
Przewodniczący Rady zamknął ten punkt porządku obrad.  

 
Ad. 17. Wolne głosy, wnioski, oświadczenia oraz zapytania. 
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 
zabrać głos w tym punkcie porządku obrad. 

Głos zabrał radny Bogusław Janus, który odczytał odpowiedź na swój wniosek 
do budżetu na 2018 od dyrektora ZDP Bogdana Jerana. Radny powiedział, że 
dyrektor odpisał mu, iż na zadanie musi być projekt i muszą znaleźć się środki  
w budżecie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że jego zdaniem dyrektor nie powinien 
odpisywać na wnioski i nie wie dlaczego tak się stało. 

Radny Andrzej Ilski zwrócił się z pytaniami do starosty odnośnie sprawozdania 
z prac zarządu. Radny poprosił o uchwałę zarządu nr 368/17 w sprawie przyznania  
i ustalenia wysokości dodatku motywacyjnego i funkcyjnego dla dyrektorów szkół. 
Następnie radny poprosił o wyjaśnienie uchwały nr 384/2017 w sprawie zmiany 
wynagrodzenia pani Małgorzaty Ludzkowskiej dyrektora SP ZOZ. Kolejne pytanie 
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radnego dotyczyło pisma Liceum Ogólnokształcącego w Rogoźnie w sprawie 
zwiększenia środków finansowych na naprawę szkód w pomieszczeniu socjalnym 
przy sali gimnastycznej spowodowaną warunkami atmosferycznymi. Radny zapytał 
też o pismo Zespołu Szkół w Rogoźnie w sprawie możliwości zaadoptowania 
mieszkania nr 1 na toalety i szatnię w ciągu bloku żywieniowego przez firmę Gold 
Baron prowadzącą stołówkę szkolną. Ostatnie pytanie radnego dotyczyło pisma pani 
M. Bączyk w sprawie inicjatywy społecznej polegającej na budowie windy w budynku 
biblioteki pedagogicznej i poradni psychologiczno- pedagogicznej przy ul. 
Mickiewicza w Obornikach.  

Sekretarz Piotr Sitek wyjaśnił, że w LO w Rogoźnie nastąpiła szkoda po jednym 
z huraganów, gdzie zerwany został dach z papy. Sprawa została zgłoszona do 
ubezpieczyciela ale wycena naprawy dachu wynosiła 18.000 zł., natomiast 
ubezpieczyciel chciał zapłacić 8.000 zł. Powiat złożył własny kosztorys  i będzie 
walczył z ubezpieczycielem o zwrot kosztów.  

Odnośnie ZS Cegielskiego, sekretarz Piotr Sitek powiedział, że w szkole 
funkcjonuje bar i stołówka. Prowadzący stołówkę robią też imprezy dla ludzi nie 
związanych ze szkołą. Do tej pory brakowało tam szatni oraz toalety wyłącznie dla 
potrzeb stołówki i ludzie musieli korzystać z pomieszczeń szkolnych. Zostało 
zwolnione jedno z mieszkań o powierzchni ok. 45 m i właścicielka stołówki złożyła 
absurdalną propozycję, przedstawiając kosztorys na remont w wysokości 100.000 zł. 
Zarząd odłożył sprawę do wizji lokalnej i ustalenia nowych, rozsądnych warunków 
remontu tych pomieszczeń.  

Radny Andrzej Ilski zapytał, czy koszt remontu toalety dzierżawca chce mieć 
rozliczony w czynszu ? 

Sekretarz Piotr Sitek wyjaśnił, że taka była propozycja ale zarząd nie wyraził 
zgody.  

W sprawie windy wypowiedział się starosta Adam Olejnik. Powiedział, że 
wpłynęła petycja odnośnie wybudowania windy w budynku przy ul. Mickiewicza, gdyż 
znajduje się tam szereg instytucji.  Właścicielami budynku są: powiat obornicki, 
gmina Oborniki i Urząd Marszałkowski. Aby wykonać inwestycje musi być zgoda 
wszystkich właścicieli, a przede wszystkim muszą zaistnieć możliwości budowlane 
do zorganizowania tej widny. Petycja została podpisana przez około 1500 osób. 
Zarząd powiatu wystąpił do współwłaścicieli aby zajęli stanowisko w sprawie  
i stwierdzili, czy jest możliwość techniczna zainstalowania szybu windowego. 
Wstępnych oględzin dokonali fachowcy z branży budowlanej, którzy orzekli, że 
istnieje możliwość instalacji dźwigu ale musi być znacznie rozbudowany budynek, 
nawet kosztem wewnętrznych pomieszczeń. Decyzja na razie nie zapadła, bo oprócz 
możliwości muszą być środki. Jeżeli środki się znajdą, inwestycja będzie 
realizowana.  
 Następnie starosta Adam Olejnik odpowiedział na pytanie dotyczące 
uposażenia pani dyrektor szpitala. Wyjaśnił, że została powołana na to stanowisko 
uchwałą zarządu w 2015 roku. W lipcu 2017 roku wpłynął szeroko uzasadniony 
wniosek pani dyrektor, która wnosi o podwyższenie swojego dotychczasowego 
wynagrodzenia zasadniczego do czterokrotności przeciętnego miesięcznego 
wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw. Dalej starosta tłumaczył, że w skutek 
podpisanej ustawy musi zostać podniesione wynagrodzenie całego personelu 
medycznego. W związku z tym dyrektor SP ZOZ uznała, że spłaszczyło się jej 
wynagrodzenie. Sprawa była omawiana na posiedzeniu zarządu, który zdecydował  
o podwyższeniu wynagrodzenia o 4,41 %.  
 Radny Andrzej Ilski poprosił aby starosta wymienił wynagrodzenie zasadnicze, 
funkcyjne i stażowe. 
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 Starosta odpowiedział, że wynagrodzenie zasadnicze zostało podniesione 
oraz pochodne, w sumie 510 zł. 
 Radny Piotr Desperak zapytał o posiedzenie zarządu z dnia 30 października  
i rozszerzenie zagadnienia dotyczącego rozbudowy drogi powiatowej nr 2059P, 
alternatywnego rozwiązania problemu umocnienia brzegu i dna rzeki oraz 
zwiększenia zakresu robót. Radny zapytał też o wniosek mieszkańców wsi 
Chrustowo w sprawie wybudowania 100 m chodnika, z którym zapoznał się zarząd  
i jaka jest odpowiedź oraz czy zapadły jakiekolwiek czynności odnośnie 
zabezpieczenia mocy dydaktycznych w Zespole Szkół. 
 Starosta Adam Olejnik wyjaśnił, że zarząd zapoznał się z wnioskiem Komisji 
Społecznej w sprawie rozwiązania problemu nauczania większej ilości uczniów  
w roku szkolnym 2019/2020. Powstała koncepcja dobudowania pawilonu i wstępny 
kosztorys. Tłumaczył, że szkoła nie ma pomieszczeń do nauczania zawodowego 
więc dobudowane pomieszczenia byłyby wykorzystane na pracownie techniczne dla  
nauki poszczególnych zawodów. Brano też pod uwagę budynek po Telekomunikacji 
ale koszt przystosowania i utrzymania był zbyt duży. Następnie omówił krótko 
możliwości budowy pawilonu. 
 Z kolei sprawy drogowe omówił wicestarosta Andrzej Okpisz, który wyjaśnił, 
że warunki pogodowe nie sprzyjały robotom drogowym, a szczególnie robotom 
mostowym. W związku z wysokim stanem wody i nurtem, firma nie położyła tzw. 
gambionów, czyli kamieni w siatce, które służą zabezpieczeniu filarów i skarp. Nie 
ma obecnie możliwości, żeby te prace wykonać dlatego od nich odstąpiono, a o tą 
kwotę zostanie umniejszona zapłata dla firmy. Jeśli chodzi o ul. Sanatoryjną, nie 
została jeszcze wykonana ostatnia warstwa żywiczna na kładce ze względu na 
temperaturę i warunki pogodowe. Zostanie to wykonane przy sprzyjających 
warunkach. Ponadto firma musiała dodatkowo zabezpieczyć plac robót przy 
stawianiu filarów, przyczółków i dodatkowych zapór. W związku z tym firma wystąpiła 
o dodatkową zapłatę, na co zarząd nie wyraził zgody.  
 Radny Andrzej Ilski w nawiązaniu do wypowiedzi w sprawie wynagrodzenia 
pani dyrektor SP ZOZ, powiedział, że wniosek umotywowany był głównie tym, że 
podniesiona została stawka minimalna. Dodał, że nie słyszał aby podniesiona 
została inna stawka, czyli wyższa, a także zapytał obecnego w sali obrad 
komendanta KPP Wojciecha Spychałę, czy również podniesiono im z urzędu 
uposażenie.  
 Starosta Adam Olejnik powiedział, że radny źle zrozumiał, bo pani dyrektor 
kwalifikuje się pod ustawę z 2000 roku, odnośnie wynagradzania osób sprawujących 
funkcje kierownicze. Wynagrodzenie pani dyrektor nie zostało określone ryczałtowo 
tylko w składnikach- zasadnicze, dodatek motywacyjny  
i stażowy. Jeśli podniesiona zostaje stawka zasadnicza, to automatycznie rosną 
pozostałe składniki. Nie chodzi tu o wzrost minimalnej stawki wynagrodzenia.  
 Radny Piotr Desperak zapytał o remont dużego mostu, czy coś się zmieniło  
w tej kwestii.  

Starosta Adam Olejnik odpowiedział, że sytuacja ciągle się zmienia. Jest 
koncepcja alternatywnego mostu pomocniczego na czas remontu ale związanych 
jest z tym kilka spraw m.in. wyburzenie budynku, w którym ulokowane miało zostać 
przedsiębiorstwo. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo, jaka technologia zostanie 
wybrana.  

Radny Piotr Desperak przypomniał, że nie otrzymał odpowiedzi na temat 
chodnika w Chrustowie. 

Wicestarosta Andrzej Okpisz powiedział, że dokładnie nie pamięta ale chodnik 
ma być prawdopodobnie od drogi wojewódzkiej do szkoły. Wniosek został przyjęty 
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do wiadomości i jest słuszny, podobnie jak wszystkie pozostałe, które zostały 
złożone. Decyzji jeszcze nie ma, wszystko zależy od budżetu. 

Radny Bogusław Janus zapytał, czy coś wiadomo w sprawie małej obwodnicy.  
Starosta Adam Olejnik powiedział sprawa obwodnicy się komplikuje. Został 

rozstrzygnięty przetarg na 40 % ceny kosztorysowej. Dodał, że rozumie, iż można 
podać cenę konkurencyjną ale nie ma możliwości żeby wykonać inwestycję za 40 % 
ceny z kosztorysu inwestorskiego, tym bardziej, że wzrosły ceny wynagrodzeń, 
materiałów czy transportu. Powiedział, że nie wie, czy temat zostanie podjęty przez 
wykonawcę, bo prawdopodobnie opłaca mu się zapłacić kary umowne, bo będzie to 
dla niego mniejsza strata niż realizacja tego zadania.  
 
 

Ad.16. Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje. 
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował, że omyłkowo 
pominął punkt „Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje”. Następnie poinformował, 
że pomiędzy sesjami do Biura Rady nie wpłynęły żadne interpelacje oraz zapytał, 
czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację.  

W związku z brakiem głosów, Przewodniczący Rady zamknął ten punkt 
porządku obrad. 

 
Ad. 18. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady.  
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz poinformował, że kolejna sesja 
odbędzie się w czwartek 14 grudnia o godz. 16.00, natomiast sesja budżetowa  
28 grudnia br. Dodał, że radni otrzymali terminarz prac nad budżetem i prosi  
o zachowanie terminów, bo wynika to z uchwały. Wpłynęło też pismo z sejmiku 
województwa wielkopolskiego o uznaniu roku 2018, rokiem Powstania 
Wielkopolskiego. Przypomniał, że jeśli ktoś będzie miał propozycje zmian do planu 
pracy rady na przyszły rok, to prosi o zgłoszenie tego faktu do dnia 15 grudnia do 
Biura Rady. Poprosił też o przygotowanie planów pracy komisji.  

Przewodniczący Komisji Finansów Andrzej Okpisz poinformował, że komisja 
odbędzie się w dniu 15 grudnia o godz. 12.00.  

Przewodniczący Komisji Społecznej Robert Zimny poinformował, że komisja 
odbędzie się 20 grudnia br. w Bibliotece Publicznej o godz. 15.00. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej Krzysztof Ostrowski poinformował, że 
komisja odbędzie się w dniu 5 grudnia o godz. 17.00.  
 

Ad. 19. Zamknięcie sesji.  
 

Przewodniczący Rady Gustaw Wańkowicz zamknął XXXIX sesję V kadencji 
Rady Powiatu Obornickiego o godz. 18.55, dziękując wszystkim za 
zdyscyplinowanie.  
 

Sesje Rady Powiatu są rejestrowane na dyktafonie. Nagranie z przebiegu 
obrad XXXIX sesji Rady Powiatu znajduje się na płycie CD, która stanowi 
załącznik do protokołu. 
 

Protokół sporządziła: 
  Edyta Kamińska 

          Przewodniczący 

Rady Powiatu Obornickiego 


